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J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült Kálló Község Önkormányzata Képviselő- testületének valamint Erdőtarcsa Község 
Önkormányzata Képviselő- testületének 2012. február 16-án 17,00 órai kezdettel Erdőtarcsa 
községben a Faluházban megtartott testületi üléséről 
 
Jelen vannak:  
 
Ivanovics István polgármester, Czeba Katalin alpolgármester, Baboss Buda, Balla Jánosné, 
Benedek Péter István, Kapás Antalné, Koncz Lajosné – szám szerint a 7 tagú képviselő- 
testület valamennyi tagja a kállói képviselő - testület részéről - 
 
Nagy Attiláné polgármester, Markó Róbertné alpolgármester, Kapuszta Lászlóné, Mertlik 
Ferenc, Szalatniné Podonyi Mária– szám szerint az 5 tagú képviselő- testület valamennyi 
tagja az erdőtarcsai képviselő- testület részéről - 
 
Koncz Anita körjegyző  – meghívott – 
Kiss László iskolaigazgató- meghívott – 
Magyar Éva óvodavezető – meghívott – 
Makó Lászlóné Kálló Község Roma Nemzetiségi Önkormányzatának elnöke– meghívott - 
 
A polgármesterek köszöntik a megjelenteket. Megállapítják a határozatképességet és 
megnyitják az ülést. Kijelölik a jegyzőkönyv hitelesítésére Balla Jánosné és Kapás Antalné 
képviselőket a kállói, Kapuszta Lászlóné és Mertlik Ferenc képviselőket az erdőtarcsai 
képviselő- testület részéről. A jegyzőkönyv-hitelesítők személyét mindkét képviselő-testület 
egyhangúlag elfogadta. 
 
A polgármesterek javaslatot tesznek az ülés napirendjére. A képviselő- testületek az 
elhangzott javaslat alapján egyszerű többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / 
kállói képviselő- testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, erdőtarcsai 
képviselő- testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatokat hozták: 
                                                             
 
 
  3/2012. (II.16.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  3/2012. (II.16.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 
  A képviselő- testületek a 2012. február 16-i együttes ülésük napirendjét 
  az alábbiak szerint állapítják meg: 
  

1./ Javaslat Kálló és Erdőtarcsa Községek Körjegyzősége 2012.  
        évi költségvetésére 
  2./ Javaslat  Napraforgó Óvoda Kálló 2012. évi költségvetésére 
  3./ Javaslat a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 2012. évi 
                             költségvetésére 
  4./ Javaslat a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 2011. évi 
        költségvetésével kapcsolatos elszámolásra 
  5./ Pályázati felhívás a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola  
                   igazgatói állására 
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NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
1./ napirendi pont 
Javaslat Kálló és Erdőtarcsa Községek Körjegyzősége 2012. évi költségvetésére 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Nagy Attiláné polgármester: Majdnem ugyanott áll meg a költségvetésük, mint tavaly. 
Minimális növekedés lett beleépítve az összegbe, soros előrelépések, járuléknövekedés miatt. 
A létszám ugyanannyi, mint tavaly volt. 
Javasolja az előterjesztett határozati javaslatot elfogadásra. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő- testületek az elhangzott javaslat alapján egyszerű 
többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / kállói képviselő- testület 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat nélkül 1 tartózkodással, az erdőtarcsai képviselő- testület 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozták: 
 
 
                        4/2012. (II.16.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  4/2012. (II.16.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
                         

1./ A Képviselőtestületek a Körjegyzőség 2012. évi költségvetésének bevételi 
és kiadási előirányzatát 30.780 eFt-ban határozzák meg, az alábbiak szerint: 

 
  B e v é t e l e k  
          - normativ állami hozzájárulás                                      5.118.360 Ft 
          - Kálló Község Önkormányzatának támogatása         18.647.540 Ft 
           - Erdőtarcsa Község Önkormányzatának támogatása   7.014.000 Ft 
            _________________________________________________ 
  Ö s s z e s e n :                    30.779.900 Ft 
    Kerekítve:                                              30.780 eFt 
     
 
  K i a d á s o k 
  Működési kiadások 
  - személyi juttatások előirányzata                              20.680.000 Ft 
  - munkaadókat terhelő járulékok előirányzata             5.410.000 Ft 
  - dologi kiadások előirányzata                                     4.690.000 Ft 
  ___________________________________________________ 
  Ö s s z e s e n :      30.780.000 Ft 
                                             Kerekítve:                                      30.780 eFt 
 

2./ A Képviselőtestületek a Körjegyzőség 2012. évi létszámkeretét 8 főben 
      állapítják meg, az alábbiak szerint: 
 
  - köztisztviselő: 7 fő teljes munkaidős /8 órás/  
            - más bérrendszer hatálya alá tartozó: 1 fő 
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2./ napirendi pont 
Javaslat Napraforgó Óvoda Kálló 2012. évi költségvetésére 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Nagy Attiláné polgármester: Nem pontosan került megfogalmazásra a napirendi javaslat. 
Napraforgó Óvoda Kálló társulási megállapodása szerint az Erdőtarcsai Tagóvoda 
költségvetésével kapcsolatban Erdőtarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
egyetértési jogot gyakorol. Ezt követően fogadja el Kálló Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete a Napraforgó Óvoda Kálló költségvetését beépítve az Önkormányzat 
költségvetésébe. 
Az Erdőtarcsai Tagóvodánál 800 ezer forintos növekedés tapasztalható. Ez abból adódik, 
hogy 2011. évben az élelmezésvezetőt rehabilitációs járadékon lévő személlyel biztosították, 
melyet a munkaügyi központ közvetített ki, így a költségvetést egy forinttal sem terhelte. Az 
idén erre lehetőségük már nem lesz. Továbbá  egy személy bérkompenzációja került 
beépítésre a költségvetésbe. A többi tétel a tavalyi összegen került betervezésre. 
 
Magyar Éva óvodavezető: A szükséges egyeztetések a tagóvoda-vezető, illetve a polgármester 
asszonnyal megtörténtek.  Ő is úgy látja, hogy az élelmezés-vezető a továbbiakban 
közalkalmazotti jogviszonyban lássa el a feladatát. 
 
Nagy Attiláné polgármester: Kérte az élelmezés-vezetőt, hogy váltsa ki a rehabilitációs 
kártyát, így a járulékok megtakaríthatóak lesznek. Március 31-ig megbízási jogviszonyban 
fogja ellátni feladatát, addig reméli, hogy elintéződik a kártya. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, az erdőtarcsai képviselő-testület 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 5/2012. (II.16.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Erdőtarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Napraforgó Óvoda Kálló 
Erdőtarcsai Tagóvodájának 2012. évi költségvetését megtárgyalta, és azzal az 
előterjesztésnek megfelelően egyetért. 

 
 
3./ napirendi pont 
Javaslat a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 2012. évi költségvetésére 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Sajnos nem kapott az önkormányzat annyi támogatást mint 
tavaly Mindennek megy fel az ára, az áfa is növekedett, a normatív támogatás viszont 
kevesebb lett. Jó lett volna többet adni az intézményeknek, hiszen tudja, hogy nem elég., de 
nincs rá lehetőségük. Amit benyújtottak az intézmények költségvetést, a személyi jellegű 
kiadásokhoz nem nyúltak. Próbálják megőrizni az intézmények működőképességét. 
Helyi adót nem szeretne kivetni, ezekből az összegekből kellene végigvinni az évet, a saját 
területén már nem többet nem tud spórolni. 
Működnek az intézmények, a nagy hidegben sem kellett egyiket sem bezárni. 
Az iskolai és a szociális étkeztetés nem iskola és az önkormányzat költségvetésében, hanem 
az óvodánál fog jelentkezni. Az ehhez szükséges összeg. 2.820 ezer forint beépítésre került az 
óvoda költségvetésébe. 
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Kiss László iskolaigazgató: Máskor megköszönték a költségvetést, most elfogadják ezen a 
szinten ahogy van. 
Nem tudja, hogy mi a szándéka a két önkormányzatnak, hajlandóak-e részt venni továbbra is 
az iskola működtetésében. 
Jövőre egész másképp alakul az iskolák sorsa, állami iskolák lesznek. Az önkormányzatnak 
nem lesz sok köze hozzá, csak véleményezési joga lesz. 
Ez sok mindent felvet, bizonytalan az iskolák sorsa. A köznevelési törvényből sok mindent ki 
lehet olvasni, de senki nem tudja, hogy pontosan hogyan fog működni. 
Az iskolaigazgatói pályázatot kötelező kiírni, a megválasztott igazgatók sorsa viszont 
bizonytalan. 
A tapasztalatok szerint a középiskolákban vezető váltás volt, az általános iskolákban is ez 
várható. Törekvés van arra, hogy az iskolákat az igazgatókon keresztül fogják irányítani, ez 
nemcsak szakmai, hanem politikai vezetés is lesz. Valószínű, hogy nem fogják megvárni, 
hogy lejárjon az iskolaigazgatók mandátuma, elképzelhető, hogy január 1-től lépni fog a 
Kormányhivatal. 
Hogy milyen jogosítványai lesznek? Milyen gazdája lesz az iskoláknak? Szerinte még mindig 
jobb volt az önkormányzat fenntartása alá tartozni, hiszen a nagy közösségbe nem lesz túl 
nagy esélye a kisiskoláknak. 
A pedagógusok megértették a megszorításokat, de ez nagy érvágás volt mind egyéni, mind 
pedig szakmai területen. Sajnálja, hogy nem mindenki értette meg. 
Tetézte az egészet az, hogy húsz éve kapcsolatba volt a fenntartói önkormányzattal, most 
viszont elhanyagoltságot tapasztalt, szerinte fiskális problémának kezelték az iskolát. 
Nehéz motiválni a pedagógusokat, szakmailag kevés sikerélményt nyújt a cigány gyermekek 
oktatása. A gondoskodó fenntartói hátteret hiányolták. Valamennyi pedagógus nevében 
elmondhatja, hogy úgy érzik, hogy a fiskális problémák mögött nem jelent meg a gyermekek 
és az ott dolgozó pedagógusok. 
Nem tudja, hogy milyen hatással lesz az állami iskola, mennyire fogja segíteni az ott folyó 
munkát, milyen lesz a szemléletük. Szerinte a fenntartói szemlélet nem volt pozitív az év 
folyamán. 
 
Ivanovics István polgármester: Sajnálja, hogy így érzi, amit le is írt levelében. Nem akart 
semmit szólni a költségvetésről, hiszen sokáig lehetne vitázni róla Ő megmeri köszönni, neki 
nincs mostohagyermek az intézmények közül. Elismeri mind a két intézményvezető 
munkáját. Neki még más is van az intézményeken kívül, az egész önkormányzat problémáit 
meg kell oldani. Nem akart feszültséget okozni egyik intézményben sem. Úgy gondolja, hogy 
mindent megtesznek a zavartalan működés érdekében. 
Mindenkinek fájó, hogy elviszik az iskolát. Az alsó iskolában is szeretné folytatni a tavaly 
megkezdett felújítási munkákat. 
Szerinte év végén még nem fogják tudni átvinni az iskolát. Azt mondják, hogy elvesznek az 
adókból, de abból nem fogják tudni üzemeltetni az iskolát, mert nem lesz rá elég. 
Egyik intézményt sem hagyják bedőlni. 
 
Szalatnainé Podonyi Mária képviselő: Szerinte félreértették, amit az iskolaigazgató mondott. 
Úgy érzik, mintha minden a pénz körül forgott volna. Inkább az fájt a közösségnek, hogy 
egyik polgármester sem ment be az iskolába, ünnepségre, órát látogatni. Olyan körülmények 
között dolgoznak a pedagógusok, hogy ő semmi pénzért nem vállalná ezt a munkát. Minőségi 
munkát már egyáltalán nem tudnak végezni, olyan gyerekanyag van. Össze kellene fogni, 
közösen gondolkodni, hátha okosabbak lennének és kitalálnának valamit. 
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Ivanovics István polgármester: A hiányosság valós. Nem tud mindig, mindenütt ott lenni, 
többet szeretett volna lenni az emberek között. Ha rendeződik a beadott két pályázat, akkor 
biztos több ideje lesz kapcsolattartásra az intézményekkel, az emberekkel. 
A biztonságtechnikai pályázathoz többször is kértek hiánypótlást, olyan dolgokat, amelyek a 
beadást követően merültek fel. Legutóbb is öt napot adtak arra, hogy elkészítsék és csatolják a 
szükséges iratokat. Ilyenkor nem tudnak mással foglalkozni, mert olyan szoros a határidő. 
Nagyon jó lenne mindkét falunak, ezért mindent megtesznek annak érdekében, hogy 
nyerjenek a pályázatok. Tudja, hogy nagyon sok a belefektetett energia, de most már nem 
adhatják fel. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Szükség lenne arra, hogy a polgármester gyakrabban elmenjen 
az iskolába, elbeszélgessen a pedagógusokkal, ezt mondogatja tavaly január óta. 
Szerinte mindenki tudomásul vette a megszorításokat. 
Jó lenne elbeszélgetni a gyermekekkel is, hátha lenne valamilyen hatása. Sokszor a szülőkkel 
is nehéz boldogulni, időnként olyan dolgokat is kitalálnak, amelyek nem történtek meg. 
Szeretné, ha a faluban kint lévő rendőrök bemennének az iskolába is, hátha pozitív hatással 
lenne a tanulók viselkedésére. 
Szerinte sokan nem is tudják, hogy mit csinálnak az iskolában, milyen körülmények között 
dolgoznak. Szüksége lenne rá a pedagógusoknak, hogy megkérdezzék tőlük, hogy mi van 
velük, ez nagyon hiányzik nekik. Szükség van a polgármesterre az iskolába. 
Úgy érzik, hogy minden eredmény nélkül dolgoznak. 
 
Nagy Attiláné polgármester: Egyetért az intézményvezetőkkel, nem voltak annyit ott, 
amennyit kellett volna. Tudja, hogy milyen körülmények között dolgoznak a pedagógusok, 
milyen problémákkal küszködnek. 
Tényleg sok idejüket elvették a pályázatok, ezért is reméli, hogy sikeres elbírálásban fognak 
részesülni. Ezt követően pedig több idejük lesz a többi feladat megoldására. 
Véleménye szerint ki vannak véreztetve az önkormányzatok. A dologi kiadásokhoz egy 
évtizede nem kap többet  az önkormányzat. A szociális kiadások a tavalyi évben 13 millió 
forintot tettek ki, az idei évben várhatóan 17 millió forint körül lesznek. Nagy problémát okoz 
a bérek, a rezsi és a szociális kiadások kifizetése. Viszont a nehézségek ellenére sem szeretné, 
ha ÖNHIKI-sek lennének, mert akkor elesnének a pályázati pénzektől. 
Nem tudja, hogy mi lesz, ha kiveszik az iskolát az önkormányzatok kezéből. Attól fél, hogy 
nem fogják a sajátjuknak érezni, most személyes kapcsolatok vannak mögötte. 
 
Balla Jánosné képviselő: El kellene rajta gondolkodni, hogy az erdőtarcsai tagiskolát 
érdemes-e működtetni. Oda kellene csoportosítani a kállói iskolához, hiszen a fűtés, bérek, 
járulékok nagy összeget tesznek ki. 
Véleménye szerint soha nem fogják államosítani az iskolákat. 
Lassan itt a tanév vége, minél előbb el kellene gondolkodni, nehogy kifussanak a fenntartók 
az időből. 
Tudja, hogy az iskolába járást valamilyen kisbusszal meg kellene oldani, de szerinte a 
gépjárműpiacon most nincsenek magas árak, biztos megoldható a vásárlás. Még így is 
valószínűleg olcsóbb lenne, mint a tagintézmény működtetése. 
Tudja, hogy rossz a szülőknek kijáratni a gyermeket a faluból, de úgy gondolja, hogy aki el 
akarta vinni a gyermekét, az eddig is elvitte más településre. 
 
Ivanovics István polgármester: Jó felvetés volt. Várja a sarkalatos törvényeket, annak 
függvényében fogják átgondolni a dolgokat.  
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Sokan már semmit nem akarnak beruházni az iskolákba, de ő úgy gondolja, hogy még mindig 
kell vele foglalkozni, bárhogy is alakulnak a dolgok. 
 
Nagy Attiláné polgármester: Kéri elfogadni a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 
2012. évi költségvetését 39.210 eFt személyi juttatások előirányzattal, 9.840 eFt járulékok 
előirányzattal, 13.280 eFt dologi kiadások előirányzattal, összesen 62.330 eFt kiadási 
előirányzattal, 18 fő  létszámkerettel (15 fő teljes munkaidős, 3 fő részmunkaidős). 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő- testületek az elhangzott javaslat alapján 
egyszerű többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / kállói képviselő- testület 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat nélkül 1 tartózkodással, az erdőtarcsai képviselő- testület 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozták: 
 
 
  5/2012. (II.16.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  6/2012. (II.16.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 

A képviselő- testületek a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 2012. évi 
költségvetését 39.210 eFt személyi juttatások előirányzattal, 9.840 eFt 
járulékok  előirányzattal, 13.280 eFt dologi kiadások előirányzattal, összesen 
62.330 eFt kiadási előirányzattal, 18 fő  létszámkerettel (15 fő teljes 
munkaidős, 3 fő részmunkaidős) elfogadják. 

 
 
4./ napirendi pont 
Javaslat a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 2011. évi költségvetésével 
kapcsolatos elszámolásra 
/Előterjesztés a  jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Nagy Attiláné polgármester: Mindenki megkapta az írásos anyagot, melyből látszik, hogy 
visszafizetési kötelezettsége volt az önkormányzatoknak. Az előterjesztés tényeket tartalmaz, 
ezen már változtatni nem lehet, kéri elfogadni az elszámolást. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő- testületek az elhangzott javaslat alapján 
egyszerű többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / kállói képviselő- testület 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, az erdőtarcsai képviselő- testület 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozták: 
 
 
  6/2012. (II.16.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  7/2012. (II.16.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 
  A képviselő- testületek a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 
  2011. évi költségvetésével kapcsolatos elszámolást a jegyzőkönyvhöz 
  csatolt előterjesztésnek megfelelően elfogadják.   
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5./ napirendi pont 
Pályázati felhívás a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola iskolaigazgatói állására 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Mindenki megkapta az írásos anyagot. Bízik benne, hogyha 
ismét indul Kiss László iskolaigazgatónak, akkor nem fél évre kerül megválasztásra. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő- testületek az elhangzott javaslat alapján 
egyszerű többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / kállói képviselő- testület 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat nélkül 1 tartózkodással, az erdőtarcsai képviselő- testület 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozták: 
 
 
  7/2012. (II.16.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  8/2012. (II.16.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 

A képviselő- testületek a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola iskola- 
igazgató állásának meghirdetésével kapcsolatos pályázati felhívást a 
jegyzőkönyvhöz csatolt előterjesztésnek megfelelően elfogadják. 
 
A képviselő-testületek felkérik a körjegyzőt a pályázati kiírás közzétételére, 
illetve a pályáztatással kapcsolatos ügyintézésre. 
 
Felelős: körjegyző 
Határidő: azonnal 
 

 
Több napirend nem volt, a polgármesterek megköszönték a megjelentést és testületi ülést 
bezárták. 
 
                                                                    Kmf. 
 
 
                 Nagy Attiláné                                                                Ivanovics István 
                  polgármester                                                                    polgármester 
 
 
                                                           Koncz Anita 
                                                              körjegyző 
 
 
                            Balla Jánosné                             Kapás Antalné 
                                            jegyzőkönyv-hitelesítők 
 
 
                                 Kapuszta Lászlóné                 Mertlik Ferenc 
                                                jegyzőkönyv-hitelesítők 
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